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Z Á P I S N I C A   č. 2. 

zo zasadnutia komisie zo dňa 21. 03. 2011 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapisovateľka: Katarína Gubová 

Predseda komisie: Ľubica Lörincová 

 



Z Á P I S N I C A 
 

zo zasadnutia Komisie sociálnej a zdravotnej pri OZ v Bánove, ktoré sa uskutočnilo 21. marca 2011 

o 17.00 hod. na Obecnom úrade v  Bánove. 

 

 

P R Í T O M N Í 
 

sú vlastnoručne podpísaní na priloženej prezenčnej listine.  

 

R O K O V A N I E 
 

Zasadanie komisie sociálnej a zdravotnej otvorila predsedníčka komisie Ľubica Lörincová, ktorá na 

úvod všetkých privítala, poďakovala za účasť a privítala hostí MUDr. Alenu Okšovú a MUDr. Romana 

Haramiu. Oboznámila prítomných s programom rokovania, ktorý všetci dostali spolu s pozvánkou: 

 

1. Úvod 

2. Komunitný plán obce – oboznámenie sa 

3. VZN o poskytovaní sociálnych služieb a úhradách za poskytované sociálne služby – 

oboznámenie sa 

4. Rôzne – záujemci o stravovanie 

5. Aktivita – Tréning komunikačných a počítačových zručností 

6. Záver 

 

1) Úvod – Ľubica Lörincová – predsedníčka komisie poďakovala hosťom za ochotu pracovať v komisii 

a tak byť nápomocní svojimi vedomosťami a profesionálnymi znalosťami občanom tejto obce.   

 

2. ) Komunitný plán obce – predsedníčka komisie oboznámila členov, že v spolupráci so sociálnou 

pracovníčkou žiadali obec o poskytnutie už schváleného Komunitného plánu obce. Noví členovia sa 

pýtali, čo rieši. Je to strategický dokument obce, ktorý na úrovni miestnej samosprávy reálne mapuje 

a plánuje poskytovanie sociálnych služieb tak, aby zodpovedali miestnym špecifikám a najmä 

individuálnym potrebám a želaniam obyvateľov obce.  Obec sa ním preukazuje i pri podávaní čerpania 

finančných prostriedkov z rôznych fondov. Komunitný plán obce bol schválený uznesením č. 

VI/20070822, avšak nikdy nebol zverejnený na webovej stránke obce, ani obec nám ho nevie 

poskytnúť. Poskytla nám ho Mgr. Svetlanská a Ing. Ruschková, v podobe, ako ho v r.2007 predložili 

obci na doplnenie a dopracovanie. Je hotový cca na 90%. Členovia komisie sa v rozprave zhodli na tom, 

že tento dokument by bolo vhodné zaktualizovať. 

UZNESENIE:  

Komisia sociálna a zdravotná pri OZ v Bánove doporučuje, aby OZ súhlasilo s aktualizovaním 

Komunitného plánu sociálnych služieb obce Bánov. 

 

Prítomní: 5 

Hlasovanie: 

za návrh: 3 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

nehlasoval: 2 

 

3. ) VZN o poskytovaní sociálnych služieb a úhradách za poskytované sociálne služby – obec 

Bánov má vypracované VZN č.3/2010 o poskytovaní sociálnych služieb a úhradách za poskytované 

služby. Skôr ako členovia komisie pristúpili k oboznámeniu sa s týmto VZN obce, p. Gubová predložila 

členom návrh VZN na zmenu VZN, hoci to komisia nemala v programe, ani v pláne práce, 

predsedníčka komisie pripomenula členom, že ak obec predloží návrh na pripomienkovanie členom 

komisie, komisia je povinná zaoberať sa návrhom. 

 



Platné VZN o poskytovaní sociálnych služieb 

A úhradách za poskytované sociálne služby, 

Schválené 21.4.2010 

Návrh dodatku predložený obcou 
K VZN o poskytovaní sociálnych služieb 

A úhradách za poskytované sociálne služby, 

 

V čl. Sociálne služby bod 2: 

 

Obec Bánov poskytuje sociálne služby na 

riešenie nepriaznivej sociálnej situácie 

z dôvodu ťažkého zdravotného postihnutia, 

alebo nepriaznivého stavu, resp. dovŕšenia 

dôchodkového veku: 

a) opatrovateľská služby 

b) sociálne poradenstvo  

c) podporné sociálne služby, ktorými sú: - 

rozvoz stravy 

V čl. Sociálne služby bod 2: 

 

Obec Bánov poskytuje sociálne služby na 

riešenie nepriaznivej sociálnej situácie  

z dôvodu ťažkého zdravotného postihnutia,  

alebo nepriaznivého stavu, resp. dovŕšenia  

dôchodkového veku: 

a) opatrovateľskú službu 

b) základné informácie 

 o poskytovaní sociálnych služieb 

c) sociálne poradenstvo 

d) podporné sociálne služby, ktorými sú: 

- rozvoz stravy 

Čl. III. Úhrada za sociálne služby, bod 1: 

 

1.7 Výška úhrady za hodinu opatrovateľskej 

Služby sa určuje podľa stupňa 

 odkázanosti fyzickej osoby nasledovne: 

1.7.1      II. stupeň  0,561 €/hod. 

1.7.2    III. stupeň   1,123 €/hod. 

1.7.3    IV. stupeň   1,684 €/hod. 

Čl. III Úhrada za sociálne služby, bod 1: 

 

Poplatok za hodinu opatrovateľskej služby 0,35 €. 

V čl. III. v bode 2.2.1 

 

2.1 Obec prispieva na jeden obed sumou 0,50 € 

/15,063 Sk/ občanovi seniorovi (nad 65 rokov 

života) a občanovi – vlastníkovi preukazu ZŤP, 

zvyšný rozdiel hradí občan. 

V čl. III. v bode 2.2.1. 

 

Obec prispieva na jeden obed sumou 0,33 € iba 

občanovi s trvalým pobytom v Bánove, ktorý 

dovŕšil vek 70 rokov, alebo vlastníkovi preukazu 

ZŤP, zvyšný rozdiel hradí občan. 

 

  

Členovia komisie v dlhej diskusii, prerátavali a dávali rôzne návrhy, aby VZN bolo čo najobjektívnejšie 

a prispôsobené potrebám našich občanov, začali čítať i z.č. 448/2008 o sociálnych službách..... 

V diskusii odzneli hlavné myšlienky: 

Členom komisie nebolo jasné, prečo obec zvyšuje vek na 70 rokov, tým sa zníži počet záujemcov 

o stravovanie, a či má obec dôvody na zníženie počtu stravníkov, resp. na zvýšenie veku stravníka, 

ktorý by mal nárok podľa tohto VZN na príspevok od obce na stravnú jednotku.  

Základné informácie o poskytovaní sociálnych služieb – takýto pojem zákon 448/2008 nepozná iba 

základné sociálne poradenstvo (§16 odst.1, písm. a) , ale toto základné sociálne poradenstvo § 84 odst.4 

hovorí, že „Základné sociálne poradenstvo a pomoc pri uplatňovaní práv a právnom chránených 

záujmov vykonáva fyzická osoba, ktorá má a) vyššie odborné vzdelanie získané absolvovaním 

vzdelávacieho programu akreditovaného podľa osobitného predpisu  v študijných odboroch zameraných 

na sociálnu prácu, sociálnu pedagogiku, špeciálnu pedagogicku, liečebnú pedagogiku, andragogiku, 

sociálnu a humanitárnu prácu, sociálno-právnu činnosť a charitatívno-misijnú činnosť.“ 

 

Vypustenie stupňov odkázanosti z VZN sa členom komisie zdalo nevhodné, z dôvodu, že občan, ktorý 

je klasifikovaný v stupni odkázanosti II. potrebuje menej náročné úkony ako napríklad stupeň 

odkázanosti IV,  a menej ako  zase občan so stupňom odkázanosti VI. Niektorým stačí doniesť obed, 

nakúpiť, alebo lieky predpísať. Iný s vyšším stupňom odkázanosti potrebuje aj sebaobslužné úkony – 

nakŕmiť, pomoc pri vstávaní z lôžka, polohovanie a pod. Pracovníčka obce navrhla úhradu za hodinu 

opatrovateľskej služby 0,50 €/hod., lebo aj iné obce majú jednotnú sadzbu, venovala sa tomu, obvolala 

okolité obce, avšak žiadny prehľad nevedela predložiť. Komisia sa pokúsila prerátať pár príkladov. 

Cena opatrovateľskej služby v Bánove, ktoré poskytla p. Gubová, je cca 14 €/mesiac u klientov, ktorí 



majú opatrovateľky na 0,3 úväzok, čiže x 2 = 28 €. cca 23 €/mesiac u klientov, ktorí majú opatrovateľky 

na 0,5 úväzok, čiže x 2 t.j. 46 €/mesiac. Príjem do obce za 4 opatrovaných je spolu: 74 euro / mesiac. 

Mzda opatrovateľky je 190 € + odvody (34%). Komisia prerátala pár príkladov podľa teraz platného 

VZN. Komisia nemala k dispozícii ani položky rozpočtu obce, s rozpočtovanou čiastkou na jednotlivé 

druhy sociálnych služieb. I toto si musia členovia komisie zistiť. 

Obec k predloženému návrhu na zmenu VZN o sociálnych službách nepredložila dôvodovú správu, 

v ktorej by tieto nejasnosti boli vysvetlené. 

Pre zdĺhavú diskusiu členovia komisie ukončili riešenie tohto problému tým, že prijali uznesenie, 

ktorým si sami dali za úlohu zistiť každý v inej obci, ako tento systém funguje a aké sadzby majú obce 

s približným počtom obyvateľov ako Bánov. Na budúcom zasadnutí, keď budú mať potrebnú analýzu 

z obcí, pokúsia sa nastaviť VZN vhodne pre našu obec tak, aby spĺňalo požadované potreby občanov.  

 

UZNESENIE:  

Komisia sociálna a zdravotná pri OZ v Bánove ukladá členom komisie zmapovanie výšky úhrad za 

hodinu opatrovateľskej služby v obciach s približným počtom obyvateľov  

Prítomní: 5 

Hlasovanie: 

za návrh: 3 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

nehlasoval: 2 

 

4. ) Záujemci o stravovanie -  z diskusie o VZN vyplynula i potreba propagácie stravovania 

a zmapovanie záujemcov o stravu a o rozvoz stravy. Členovia i hostia sa uzniesli na nasledovnom 

uznesení: 

 

UZNESENIE:  

Komisia sociálna a zdravotná pri OZ v Bánove doporučuje Obecnému úradu v Bánove uskutočniť 

monitoring (resp. zistiť záujemcov) o stravovanie a rozvoz stravy formou plagátov na vývesnej tabuli 

obce pred OcÚ a pred kostolom, rozhlasovou reláciou v obecnom rozhlase, oznamom v káblovej 

televízii, prípadne inými spôsobmi (anketa, dotazník). 

 

Prítomní: 5 

Hlasovanie: 

za návrh: 3 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

nehlasoval: 2 

  

5. ) Rôzne – Z dôvodu, že v platom VZN chýba stupeň odkázanosti V. a VI., Mgr. Iveta Svetlanská sa 

podujala vypracovať dodatok č.4/2011 k platnému VZN o sociálnych službách, aby sociálna 

pracovníčka mohla vyrátať odmeny opatrovateľkám. Komisia pristúpila k vypracovaniu takéhoto 

dodatku k VZN z dôvodu, že na prepracovanie celého VZN potrebuje oveľa viac času a informácií. 

Návrh VZN podľa zákona musí byť zverejnený 15 dní pred zasadnutím obecného zastupiteľstva, čo 

komisia za jeden deň nestihne. Zasadnutie bude 6.4.2011 i materiál na OR treba obci predložiť do 

23.3.2011.  

 

Prítomní: 5 

Hlasovanie: 

za návrh: 3 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

nehlasoval: 2 

 



Z diskusie o VZN vyplynula i potreba mať vnútorný predpis „Smernicu na rozvoz stravy obce Bánov“, 

vzorovú  Smernicu na rozvoz stravy - obedov a vydávanie stravy – obedov pre dôchodcov obce Raková 

poskytla predsedníčka komisie sociálnej pracovníčke p. Gubovej. Komisia prijala uznesenie, v ktorom 

ukladá prednostovi OcÚ v spolupráci s JUDr. M.Zahorákom a sociálnou pracovníčkou vypracovať 

návrh Smernice na rozvoz stravy obce Bánov. 

 

Prítomní: 5 

Hlasovanie: 

za návrh: 3 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

nehlasoval: 2 

 

K tejto smernici bude treba už konkrétne vedieť dodávateľa stravy, preto je potrebné zistiť možnosti 

prípravy stravy v Poľnohospodár a.s. N.Z., alebo lepšie v školskej jedálni ZŠ s MŠ kvôli diéte, ľahšie 

stráviteľnej a racionálnej strave. V škole je predpoklad, že dôchodcom bude viac vyhovovať táto strava. 

Komisia poverila zistiť možnosti prípravy jedál p. Gubovú. 

 

Prítomní: 5 

Hlasovanie: 

za návrh: 3 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

nehlasoval: 2 

 

 

 

6. ) Záver – Predsedníčka komisie p. Ľubica Lörincová poďakovala všetkým za účasť a ukončila 

zasadanie komisie. 

  

 

 

 

       Ľubica Lörincová 

       Predsedníčka komisie 

 

 


